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Rukovodstva Po`arevca i Kostolca sa saradnicima posetila O[ „Jovan Cviji}“ 

Za novu stolariju {kole tri
miliona dinara iz bud`eta

Kostolac - Gradona~elnik Po`arevca
Bane Spasovi}, sa saradnicima me|u
kojima je bio i predsednik Gradske
op{tine Kostolac Ivan Savi}, posetio je
radove u Osnovnoj {koli „Jovan Cvi-
ji}“ u Kostolcu, gde je u toku investici-
ja vredna preko tri miliona dinara ko-
ja je namenjena za zamenu stolarije. 

Sredstva za ovu namenu obezbe|e-
na su iz bud`eta grada Po`arevca. Pre-
ma planu za ovu namenu bilo je opre-
deljeno preko pet miliona dinara, ali je
javnom nabavkom izabran ponu|a~
koji je dao najpovoljniju cenu tako da
je ostatak para vra}en u gradski bu-
d`et. Radovi se izvode u tri faze. U pr-
voj fazi je zamenjeno 50 prozora na
u~ionicama i dnevnom boravku, u

drugoj bi}e zamenjeno jo{ 50 prozora
u upravnom delu zgrade a u tre}oj fazi
jo{ 12 prozora u trpezariji. Prilikom
posete gradona~elnik Spasovi} je izra-
zio zadovoljstvo realizacijom ove inve-
sticije i anga`ovanjem direktora i ruko-
vodstva {kole u cilju zavr{etka radova.

- Ove godine je za osnovne i srednje
{kole izdvojeno 100 miliona dinara i
trudi}emo se da slede}e godine ta cifra
bude i ve}a. Akcenat }emo staviti na

ure|enje sportskih terena kako bi ~a-
sovi fizi~ke kulture mogli da se sprovo-
de na zadovoljavaju}em nivou, kazao
je Spasovi} i dodao da je zadovoljan di-
namikom radova u ve}ini {kola ali je i
apelovao da se u pojedinim obrazov-
nim ustanovama ubrzaju radovi. On je
jo{ napomenuo da }e rezultati u reali-
zaciji investicija biti reper za dodelu
sredstava u narednoj godini. Z. V.
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Velika zlatna medalja na sajmu turizma za
otvaranje Ljubi~evskih konji~kih igara
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biser turizma 

Po`areva~ka delegacija je, nakon dodele
priznanja svih kategorija Novosadskog
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Ove godine za osnovne i srednje obrazovne
ustanove izdvojeno 100 miliona dinara 
U prvoj fazi zamenjeno 50 prozora na
u~ionicama, u drugoj bi}e zamenjeno jo{ 50
u upravnom delu, a u tre}oj 12 u trpezariji
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Po`arevac - Op{ta bolnica u Po`arev-
cu obele`ila je svoj dan. Ovom prili-
kom, zaposlenima u ovoj ustanovi do-
deljene su godi{nje nagrade. Po re~i-
ma direktora bolnice Danka Nikoli}a,
ove godine Dan bolnice proslavlja se
skromnije. 

- Imali smo dosta radova na odelje-
nju porodili{ta, sre|ivanje o~ne am-
bulante kao i druga ulaganja, pa ove

godine jubilej skromnije proslavlja-
mo, rekao je Nikoli}.

Po`areva~ka bolnica je i ove godine
uru~ila godi{nje nagrade. Kako je istakao
pomo}nik direktora dr Radivoje Lazi},
na osnovu predloga zaposlenih, komisi-
ja za nagrade, uz pomo} direktora done-
la je odluku da nov~ane nagrade iznosu
od 50 hiljada dinara, dobiju dr Milan~e
Vu~kovi}, na~elnik Urgentno prijemne

slu`be, zatim medicinska sestra Ljupka
Peri} i kadar informaciono tehni~kog
odseka - Radovan Dragovi}, Igor Stanko-
vi}, ̂ edomir Gaji} i Marko Vasiljevi}. 

Kriterijum godi{njih nagrada bio je
rad samih zaposlenih. Ovogodi{nji na-
gra|eni su se izdvojili svojim radom i du-
gogodi{njim doprinosom bolnici, iako je
sigurno bilo jo{ mnogo kandidata za do-
bijanje nagrade, zaklju~io je Lazi}.  Z. V.

Po`arevac - Pod sloganom „Dojenje:
klju~ odr`ivog razvoja“ u Po`arevcu je,
u organizaciji Zavoda za javno zdravlje
i Doma zdravlja, obele`ena Svetska ne-
delja dojenja. Ovim povodom, u pro-
storijama Medicine rada, kao i pret-
hodnih godina, organizovana je sve~a-
nost na kojoj su uru~ene diplome maj-
kama, uspe{nim dojiljama, ~ije su bebe
isklju~ivo dojene do 12. meseca ̀ ivota.

^estitaju}i prisutnim majkama, dr
Cvija Stojanovi}, na~elnica odeljenja za
promociju zdravlja u ZZJZ Po`arevac is-
koristila je priliku i pozvala da svoje zna-
nje i iskustvo prenesu na budu}e majke,
trudnice i dojilje u svom okru`enju. 

- O prednosti i zna~aju dojenja vi
vi{e znate od svih nas. Va`no je da to
znanje i iskustvo prenesete, kako bi
smo stvorili okru`enje u kome }e do-
jenje biti jedini na~in ishrane novoro-
|en~adi i samim tim stvori}emo uslo-

ve da na{a deca budu zdravija i na-
prednija, a mi sa njima sre}niji i zado-
voljniji.

Nakon prigodnog programa, pri-
premljenog od strane mali{ana iz vrti}a
„Bambi“, uru~ene su 33 zahvalnice i po
jedna ru`a majkama za njihovo bri`no
roditeljstvo. Ina~e, Svetska nedelja do-
jenja je globalna kampanja koja se odr-
`ava u oko 150 zemalja sveta, ~iji je cilj

da stvori i podigne dru{tvenu svest o
zna~aju i prednostima dojenja, ali i da
obezbedi podr{ku dojenju i time una-
predi za{titu zdravlja majke i deteta.

U na{oj zemlji, kao i u mnogim dru-
gim zemljama, za datum obele`avanja
Svetske nedelje dojenja izabrana je 40.
nedelja u godini, zato {to trudno}a tra-
je ~etrdeset nedelja. Ove godine po dva-
desetdrugi put obele`ena je Svetska ne-
delja dojenja na nacionalnom i lokal-
nom nivou u Republici Srbiji. Z. V.

Op{ta bolnica u Po`arevcu obele`ila svoj dan

Skromnija proslava 
zbog radova i ulaganja

U organizaciji Zavoda za javno zdravlje i Doma
zdravlja obele`ena Svetska nedelja dojenja

Uru~ene diplome i
zahvalnice majkama

Povodom Me|unarodnog dana starijih osoba 

Akcija za bolje zdravlje 
Me|unarodni dan starijih osoba obe-
le`ava se svake godine 1. oktobra u
preko sto zemalja, sa ciljem da se
skrene pa`nja javnosti da je starenje
stanovni{tva jedna od najstarijih dru-
{tvenih transformacija koje postoje
kako kod nas tako i u svetu.  ZZJZ u
saradnji sa Crvenim krstom, organi-
zovao je akciju preventivnih pregleda
za na{e najstarije sugra|ane.

Zavod za javno zdravlje Po`arevac,
u saradnji sa domovima zdravlja na
teritoriji Brani~evskog i Podunavskog
okruga podr`ava i organizuje obele`a-
vanje Me|unarodnog dana starijih
osoba, sa ciljem da informi{e celokup-
nu javnost da odluke koje ljudi dono-
se o svom ̀ ivotu i zdravlju i navike ko-

je imaju, najva`niji su faktor u odre|i-
vanju njihovog zdravlja i blagostanja. 

- Na osnovu podataka iz analize koja
je odra|ena za 2015. godinu, udeo sta-
novni{tva od 65 i vi{e godina, u ukup-
nom broju stanovnika za Brani~evski
okrug, iznosi 22,8 posto. Prose~na sta-
rost stanovni{tva na{eg okruga u pro{loj
godini bila ~ak 44,7 godina, istakla je dr
Cvija Stojanovi} iz ZZJZ Po`arevac.

U Domu Crvenog krsta Po`are-
vljani su mogli da urade osnovne
preventivne preglede - da izmere pri-
tisak, {e}er u krvi i da dobiju savete
lekara. Ina~e, Me|unarodni dan sta-
rijih osoba proglasila je Glavna Skup-
{tina Ujedinjenih naroda 14. decem-
bra 1990. godine rezolucijom 45/106,

da bi se naglasila va`nost osigurava-
nja ̀ ivotne sredine koja se mo`e pri-
lagoditi potrebama i sposobnostima
stanovnika tre}e dobi. Me|unarodni
dan starijih osoba je poseban dan za
starije osobe {irom sveta.

Slogan ovogodi{nje kampanje
„Zauzmi stav prema predrasudama
vezanim za starenje i starije osobe“,
izabran je sa ciljem da se skrene pa-
`nja javnosti na postojanje predrasu-
da vezanih za starenje i starije osobe,
kao i da se promovi{e pozitivna slika
starenja kroz primere dobre prakse.

Udeo stanovni{tva od
65 i vi{e godina, u
ukupnom broju
stanovnika za
Brani~evski okrug,
iznosi 22,8 posto

Po`arevac - Naslov ovog teksta ujedno
je i filozofija kojom se rukovode i koju
sprovode u po`areva~koj Gradskoj or-
ganizaciji invalida rada Po`arevac. Ia-
ko udru`enje u svojim redovima ima
one koji su u penziju oti{li po razli~itim
osnovama, ne samo kao invalidi rada,
zajedni~ko im je svima to {to funkcio-
ni{u po sistemu porodice, a ne „suve“
organizacije. Tako, ovo penzionersko

udru`enje brine za svoje ~lanove kada
je ogrev u pitanju, ali isto toliko pa`nje
posve}uje i izletima i ekskurzijama.

- Na nedavno odr`anoj Skup{tini or-
ganizacije vi{e smo evocirali uspomene
sa nedavnih putovanja, nego {to smo se
bavili papirolo{kim formalnostima.
Ipak, tokom radnog dela smo zaklju~ili
da su iza nas uspe{nih devet meseci, do-
bili smo neke nove ~lanove Skup{tine, a

sve u cilju da na{im ~lanovima kroz svo-
je aktivnosti {to vi{e olak{amo ̀ ivot. Evo,
kada je ugalj u pitanju, sigurnost isporu-
ke nam garantuje i podatak da smo pre
nekoliko dana od EPS-a dobili poziv da
se izjasnimo o potrebnim koli~inama za
slede}u sezonu, {to dovoljno govori o do-
broj saradnji na{e organizacije i Ogran-
ka Kostolac, naveo je predsednik Grad-
ske organizacije invalida rada Po`arevac
Svetozar Bo`inovi}, koji je dodao da su
oni jedni od retkih koji svoje ~lanove za
isplatu uglja na rate ne uslovljavaju nika-
kvim sredstvima obezbe|enja.

Verovatno je to i razlog {to su iz godi-
ne u godinu sve brojniji, tako da u ovom
trenutku imaju preko 1.400 ~lanova. O
njihovom zadovoljstvu dovoljno govore
i nasmejana lica na fotografijama sa pu-
tovanja. Po izuzetno niskim cenama, ~la-
novi ove organizacije redovno obilaze
gotovo sva turisti~ka mesta u Srbiji, u ì-
vaju}i tako u svom tre}em dobu. M. V.

Invalidi rada funkcioni{u kao porodica

Tre}e doba je tek po~etak DONACIJA ZA DOM ZDRAVLJA U PETROVCU
Petrovac na Mlavi - U Domu zdravlja Petrovac na Mlavi pu{ten je u rad ginekolo{ki ultrazvu~ni
aparat za `ene i trudnice najsavremenije tehnologije. Pored direktorke Doma zdravlja dr Dragane
Anti}, prisustvovalo i rukovodstvo lokalne samouprave Petrovac na Mlavi na ~elu sa predsednikom
Op{tine Du{kom Nedini}em i zamenikom predsednika Goranom Risti}em. Aparat je donacija
Ministarstva pravde Republike Srbije a vrednost donacije je 2.592.000 dinara. Z. V.

Konkurs za subvencije
seoskom turizmu
Po`arevac - Uprava za agrarna pla}anja pri Ministarstvu poljoprivrede i
za{tite `ivotne sredine raspisala je konkurs za dodelu subvencija za
nepoljoprivredne aktivnosti. Subvencijama se pru`a podr{ka programima
koji se sprovode s ciljem unapre|enja kvaliteta `ivota u ruralnim podru~ji-
ma. Investicije koje }e se podr`ati mogu biti vezane za izgradnju, dogradnju
i adaptaciju objekata i nabavku opreme radi pru`anja ugostiteljskih usluga u
doma}oj radinosti ili seoskom turisti~kom doma}instvu. 

Tako|e, podr`a}e se i investicije vezane za nabavku opreme za bavljenje
starim i umetni~kim zanatima i poslovima doma}e radinosti. Maksimalan
iznos bespovratnih sredstava kreta}e se do 1,2 miliona dinara. Prijave na
konkurs mogu podnositi fizi~ka i pravna lica i preduzetnici, najkasnije do
15. oktobra, na adresu: Uprava za agrarna pla}anja, Bulevar kralja
Aleksandra 84, 11 000 Beograd. M. V.

Deo kolektiva najve}e zdravstvene ustanove u Brani~evu

Diplome bri`nim majkama

Sa jednog od putovanja
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Kostolac - Gradona~elnik Po`a-
revca Bane Spasovi}, sa sarad-
nicima me|u kojima je bio i
predsednik Gradske op{tine
Kostolac Ivan Savi}, posetio je
radove u Osnovnoj {koli „Jo-
van Cviji}“ u Kostolcu, gde je u
toku investicija vredna preko
tri miliona dinara koja je na-
menjena za zamenu stolarije. 

Sredstva za ovu namenu
obezbe|ena su iz bud`eta grada
Po`arevca. Prema planu za ovu
namenu bilo je opredeljeno pre-
ko pet miliona dinara, ali je jav-

nom nabavkom izabran ponu-
|a~ koji je dao najpovoljniju ce-
nu tako da je ostatak para vra-
}en u gradski bud`et. Radovi se
izvode u tri faze. U prvoj fazi je
zamenjeno 50 prozora na u~io-
nicama i dnevnom boravku, u
drugoj bi}e zamenjeno jo{ 50
prozora u upravnom delu zgra-
de a u tre}oj fazi jo{ 12 prozora
u trpezariji. Prilikom posete,

gradona~elnik Spasovi} je izra-
zio zadovoljstvo realizacijom
ove investicije i anga`ovanjem
direktora i rukovodstva {kole u
cilju zavr{etka radova.

- Ove godine je za osnovne i
srednje {kole izdvojeno 100 mi-
liona dinara i trudi}emo se da

slede}e godine ta cifra bude i
ve}a. Akcenat }emo staviti na
ure|enje sportskih terena kako
bi ~asovi fizi~ke kulture mogli
da se sprovode na zadovoljava-
ju}em nivou, kazao je Spasovi}
i dodao da je zadovoljan dina-
mikom radova u ve}ini {kola ali
je i apelovao da se u pojedinim
obrazovnim ustanovama ubr-
zaju radovi. On je jo{ napome-

nuo da }e rezultati u realizaciji
investicija biti reper za dodelu
sredstava u narednoj godini. 

- Kompletna investicija treba
da bude gotova do kraja ovog
meseca, re~i su najave direktora
ove obrazovne ustanove Ser`a
Krstanovskog koji je jo{ dodao

da je u planu da se slede}e godi-
ne renovira spoljna fasada. On
je jo{ istakao da }e se zamenom
stolarije ostvariti u{teda u vidu
pla}anja ra~una za toplotnu
energiju u vrednosti negde od
oko 40.000 dinara. Krstanovski
se ovom prilikom zahvalio lo-
kalnoj samoupravi na razume-
vanju i pomo}i prilikom realiza-
cije ove investicije. Z. V.

Ove godine za osnovne i srednje {kole
izdvojeno 100 miliona dinara U prvoj
fazi zamenjeno 50 prozora na u~ionicama,
u drugoj bi}e zamenjeno jo{ 50 u
upravnom delu, a u tre}oj 12 u trpezariji

Rukovodstva Po`arevca i Kostolca 
sa saradnicima posetila O[ „Jovan Cviji}“ 

Za novu stolariju {kole tri
miliona dinara iz bud`eta

Velika zlatna medalja na sajmu turizma 
za otvaranje Ljubi~evskih konji~kih igara

Defile kao biser turizma
Po`arevac - U Po`arevac je sti-
glo jo{ jedno priznanje za orga-
nizaciju ovogodi{njih Ljubi~ev-
skih konji~kih igara. Ovoga pu-
ta, posebno je nagra|en defile,
odnosno ~itava ceremonija
otvaranja Igara, doga|aj koji se
odvijao u petak, 2. septembra u
po`areva~koj Taba~koj ~ar{iji.
Velika zlatna medalja dodelje-
na je na 49. Me|unarodnom
sajmu turizma u Novom Sadu. 

U obrazlo`enju je re~eno da
je ovogodi{nji defile biser mani-
festacionog turizma u Srbiji i da
se sa velikom pa`njom o~ekuje
naredni, koji bi mogao da privu-
~e poseban vid turista, koji svoj
plan poseta turisti~kih destina-
cija biraju na osnovu ba{ ova-
kvih spektakala na otvorenom.

- Drago mi je da smo Ljubi-
~evske konji~ke igre osna`ili i
na ovaj na~in. Autorima defilea,

mladim talentovanim ljudima,
data je potpuna sloboda da ga
uobli~e i evidentno je da nismo
pogre{ili. Uzeli su doga|aj koji
je dug pola veka, sa~uvali su{ti-

nu i prilagodili ga potrebama
dana{njih turista. Posebno mi
je drago {to smo uspeli da kroz
defile promovi{emo neke va`ne
ljude koji su se ili rodili u Po`a-
revcu, ili su u njemu `iveli i
stvarali, kazao je gradona~elnik
Po`arevca i predsednik Organi-
zacionog odbora Igara Bane
Spasovi}, nakon primanja ovog
zna~ajnog priznanja u oblasti
turizma.

On se jo{ zahvalio svima ko-
ji su u~estvovali u organizaciji
sve~anog defilea i kazao da je
sada pred njima zadatak da i
slede}e Ljubi~evske konji~ke

igre po~nu na ovom nivou. Po-
`areva~ka delegacija je, nakon
dodele priznanja svih kategori-
ja Novosadskog sajma, bila jed-
na od najinteresantnijih pred-
stavnicima medija. Neki od
njih su direktorki TOGP Jeleni
Vukazi}, ve} najavili svoj dola-
zak sa `eljom da naprave re-
porta`u o po`areva~koj Ergeli i
ostalim turisti~kim potencijali-
ma Po`arevca. Z. V.

Po`areva~ka delegacija je, nakon dodele
priznanja svih kategorija Novosadskog
sajma, bila jedna od najinteresantnijih
predstavnicima medija

Po`arevac - Prethodnog viken-
da odr`ana je rekreativna akcija
„Dan pe{a~enja u Po`arevcu“ u
organizaciji Planinarskog kluba
„Vukan“ i Ekolo{kog dru{tva
„Prijatelji ̂ a~alice“. U~estvova-
lo je oko 600 rekreativaca sa po-
sebnim naglaskom na decu i
mlade. Sve osnovne i srednje
{kole iz Po`arevca kao i iz okoli-
ne sa svojim predstavnicima (u

ve}em ili manjem obimu) su bi-
le prisutne, kao i druga udru`e-
nja, klubovi, organizacije {ireg
spektra aktivnosti (preko 60). 

Ipak, najizrazitiji doprinos
masovnosti dala je Pred{kolska
ustanova „Ljubica Vrebalov“ sa
oko 170 mali{ana, njihovih rodi-
telja i vaspita~ica. Zato je i staza
1 - kru`na tura {umskim putem
oko ̂ a~alice (2,7 km) bila najpo-

se}enija. Posebnu atrakciju
predstavljale su staze prema Mi-
ninim vodama (ukupna du`ina
- 8,7 km) i prema Sojinom sala-
{u (10,7 km). Tako|e, trebalo bi
posebno pohvaliti osnovne {ko-
le Kralj Aleksandar Prvi i Sveti
Sava; kao i srednje - Medicinsku
i Ekonomsko trgovinsku {kolu. 

Akcija pe{a~enja je imala i
sna`nu edukativnu notu, veza-

no za pri~e o ̂ a~alici, o pe{a~e-
nju i planinarenju, o ekologiji, o
zna~aju sporta i fizi~kog ve`ba-
nja, o Mininim vodama, Soji-
nom sala{u, reci Mlavi, flori i fa-
uni, arheologiji, istoriji i drugim
temama. U subotu je bila mno-
go osmeha, fizi~kih i mentalnih
pregnu}a, dru`enja, novih po-
znanstava, opu{tenosti i sre}e
{to su svi u prirodi i disali pu-

nim plu}ima. Neko je „izra~u-
nao“ da je do Mininih voda i
nazad ostvario 16.340 koraka!

Planinarski klub „Vukan“ iz
Po`arevca je pre ~etiri meseca
po prvi put pristupio programu
„Pe{a~enje i planinarenje“, kao
izbor zdravog na~ina `ivota
(bilo je 350 u~esnika) koji naj-
ve}im delom zagovara i finan-
sira Ministarstvo omladine i

sporta Republike Srbije, a po-
tencira Planinarski savez Srbi-
je. Tako|e, PK Vukan i ED Pri-
jatelji ^a~alice se zahvaljuju
svima koji su u~estvovali na pe-
{a~enju, a posebno medijima
koji su to korektno preneli.
Osmoro Vukanovaca je u~e-
stvovalo u upisivanju u~esnika
koji su pristizali kod Ekolo{kog
doma na ̂ a~alici. Z. V.

Prethodnog vikenda odr`ana rekreativna akcija „Dan pe{a~enja“ 

Na ^a~alici vi{e od 600 rekreativaca

Po`arevac - @etva suncokreta u
Brani~evskom okrugu je uglav-
nom zavr{ena a prinosi su iznad
dosada{njeg proseka i kre}u se
oko 3.500 kilograma po hekta-
ru. Prema podacima Poljo-
privredne savetodavne i
stru~ne slu`be Po`arevac,
prose~an prinos sa dosad
po`njevenih parcela kre}e se
od dve i po do pet hiljada ki-
lograma po hektaru. Raspo-
red padavina je i te kako po-
godovao i suncokretu.

- Prinosi ispod tri hiljade
kilograma zabele`eni su na
parcelama gde poljoprivred-
ni proizvo|a~i nisu uneli
osnovno |ubrivo pre jesenjeg

oranja. Sa primenom pune agro-
tehnike izvu~en je maksimum
genetskog potencijala, rekla je
Jorgovanka Vlajkovac, samostal-
ni savetodavac za ratarstvo u

PSSS. Na ovom podru~ju sunco-
kret je posejan na oko 7,5 hiljada
hektara. Z. V. 

Javna rasprava o bud`etu
Veliko Gradi{te - Danas se u Velikom Gradi{tu
odr`ava javna rasprava o nacrtu bud`eta ove ko-
mune za predstoje}u 2017. godinu {to je,
svakako, korisna praksa po{to prakti~no svim
zainteresovanim gra|anima pru`a mogu}nost
da ka`u {ta misle o najva`nijem aktu lokalne

samouprave. Op{tina Veliko Gradi{te poziva sve
zainteresovane da se uklju~e u raspravu kako bi
svojim primedbama i sugestijama pomognu u
izradi {to kvalitetnijeg bud`eta.

Rasprava }e se odr`ati u petak 7. oktobra od
18 ~asova u velikoj sali Skup{tine op{tine. Z. V.

Rekordni prinosi 
suncokreta u Brani~evu

Neko je
„izra~unao“ da je
do Mininih voda i
nazad ostvario
16.340 koraka

Vredno priznanje:
Gradona~elnik Spasovi} i

direktorka TOPG Jelena
Vukazi} sa medaljom

Brdo idealan prostor za rekreaciju

Radost ratara na poljima pod suncokretom
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Svi vide da kod nas mnogo
{kripi, tandrlja, tandr~e ili
{lajfuje, ali nikako da se vidi gde,
kako i za{to. Sasvim normalno,
jer nije mogu}e da se {kripanje
vidi, ve} samo da se ~uje, a nije
mogu}e da se ~uje, jer o takvim
stvarima niko ne pri~a. 

U politici najbolje prolaze oni
koji najuspe{nije izbegavaju
{kakljive teme, ili bolje re~eno
ono {to je su{tina problema koje
treba re{iti, prebacuju}i pri~u na
teren na kome sve mo`da jeste,
a mo`da i nije. Svaki poku{aj da
se na ~istinu istera neka istina i
konstatuje nepravilnost koja
nam {tetu donosi, odmah se
zaba{uri {mrljavim
komentarima, proglasi za
insinuaciju ili destabilizaciju
vlasti. Na kraju od toga ostane
bljak, ni{ta ili duplo golo, pa ajde
Jovo nanovo. Kako neko da zna
da se sa javnom svojinom
gazduje o~ajno, pogre{no ili
{tetno, ako o tome niko ni{ta ne
zna i ako se istina i argumenti
skrivaju od javnosti. 

Tako, recimo, gra|ani ne
mogu da znaju da op{tina

Po`arevac gazduje sa desetak
hiljada kvadrata poslovnog
prostora sa gubitkom, jer
tro{kovi odr`avanja prevazilaze
prihode, pa ispadne da je bolje
da tih poslovnih prostora i
nema, ili je jeftinije da zvrje
prazni i da ih nagriza zub
vremena, jer se navodno ne
isplati da se daju u zakup. Uzroci
tog gubita{kog kori{}enja su
mnogobrojni, a nisu ni slu~ajni.
Svi koji su nekad bili opozicija su
napadali vlast da lo{e koristi
poslovni prostor, a i ostalu
imovinu grada, samo dok oni
nisu do{li na vlast, a onda
odjednom amnezija i sve ostane
po starom. 

Pravilnik po kome se izdaje
poslovni prostor u zakup se
maksimalno zloupotrebljava u
korist zakupaca, a na {tetu
op{tinskih prihoda. Odredba
koja omogu}ava op{tini da
zakupcu odobri ulaganje u
investiciono odr`avanje, a da
mu se ulo`ena sredstva priznaju
na ime umanjenja zakupnine,
predstavljaju pravi raj za

muvanje. Zakupac zatra`i da o
svom tro{ku popravi krov, ili
instalaciju vodovoda i
kanalizacije, fasadu ili zameni
rasvetu. Op{tina mu to odobri
na Gradskom ve}u i kirija se
umanji za tra`eni iznos.
Vrednost ulaganja se ne
proverava, a jo{ manje da li su ti
radovi izvedeni ili nisu. Zbirna
vrednost svih takvih odobrenja
se nigde ne analizira, a rezultat
je veliko umanjenje naplate
kirije. Jo{ ve}a zloupotreba se
de{ava kada se vrednost
rekonstrukcije poslovnog
prostora vr{i radi promene
namene lokala, pa od
trgovinske radnje neko mora da
rekonstrui{e objekat za
ugostiteljsku delatnost, a
vrednost radova mu se prizna
kao umanjenje kirije. Posle
napu{tanja lokala koji je bio dat
u zakup, po pravilu zakupac
ostavlja ruiniran lokal, a novom
zakupcu se tro{kovi sre|ivanja i
popravki tako|e priznaju u
ulaganje na investicionom
odr`avanju i umanji kirija za taj
iznos. 

Vrhunac prevare i bahatosti
predstavlja ~injenica da su
mnogi sa odobrenjem
op{tinskih vlasti ugradili nov
razvodni orman za struju, sa
novim brojilom, uklopnim
satom i ostalom opremom,
naravno opet sa umanjenjem
vrednosti zakupnine, a posle
napu{tanja lokala demontirali
taj razvodni orman i odneli, sa
opravdanjem da je njihov, jer su
oni platili orman i sve radove na
ugradnji. De{avalo se to i sa

lavaboima, bojlerima, rasvetnim
telima, WC {oljama i mnogim
drugim stvarima. Ko je tu lud? 

Malom detetu bi bilo jasno
da je umanjenjem kirije op{tina
platila sve te radove i da sva ta
oprema ne mo`e biti vlasni{tvo
prethodnog zakupca. Naravno,
u op{tini niko nije malo dete i u
tome je razlika. U~esnicima u
prevari korist, a gra|anima {teta.
Po{to gra|ani za takvu {tetu ne
znaju, godinama se iste mu}ke
ponavljaju bez ikakve
odgovornosti. ^ak ispadne i da
odgovornosti nema, jer su
odluke donete od kolektivnog
organa Gradskog ve}a, a za
provere svih postupaka i
ulaganja ne postoji odgovorno
lice. ^ovek odnese op{tinsku
imovinu iz lokala i nikom ni{ta.
Slede}i onda mora da investira
da se ta oprema ponovo ugradi,
pa je i on odnese i opet nikom
ni{ta. Na kraju, bud`et grada na
gubitku i opet nikom ni{ta. To se
ka`e „stalno radimo lo{e i opet
isto“, pa se posle ~udimo {ta to
ne valja. 

Slavomir Lazarevi}

(PRE) MI[LJENJE

Odredba koja omogu}ava op{tini da
zakupcu odobri ulaganje u investiciono
odr`avanje, a da mu se ulo`ena sredstva
priznaju na ime umanjenja zakupnine,
predstavljaju pravi raj za muvanje

^iji su op{tinski
strujomeri?

Reverzibilna hidroelektrana, male akumulacije i vetroturbine mogle bi efikas

„\erdap 3“ i mini elektrane
Ku~evo - Jedno od kapitalnih po-
strojenja, koje bi zna~ajno izme-
nilo elektroprivredni sistem Srbi-
je, jeste i reverzibilna hidroelek-
trana „\erdap 3“, o kojoj se odav-
no govori. Najave potencijalnih
investitora stizale su nam ranije iz
inostranstva, ali konkretnih po-
nuda nije bilo. Kako saznaje
„eKapija“ u razgovoru sa pred-
stavnicima lokalne samouprave
Ku~evo, ulaga~i su zainteresova-
ni za hidroenergetske potencijale
ovog kraja isto~ne Srbije, a „\er-
dap“ 3 je i dalje aktuelna pri~a, ia-
ko i dalje „na dugom {tapu“.

Lokalne samouprave i poten-
cijalni investitori prepoznali su
zna~ajan hidroenergetski poten-
cijal isto~ne Srbije, pa je prostor-
nim planovima u ovom kraju
predvi|ena izgradnja nekoliko
manjih vodoakumulacija. Nacr-
tom plana detaljne regulacije,
op{tina Ku~evo prepoznala je jo{
po~etkom pro{le godine vi{e mo-

gu}ih lokacija za izgradnju malih
hidroelektrana na slivu Peka.

Prostorni plan Podunavskog i
Brani~evskog upravnog okruga
predvideo je na Bukovskoj reci iz-
gradnju akumulacije Ku~evo, ~ija
bi namena bila snabdevanje vo-
dom stanovni{tva i industrije,
unapre|enje energetske situacije,
oplemenjavanje malih voda, ri-
barstvo i odr ìvi turizam. Precizan
rok nije naveden, a Du{an Todo-

rovi}, urbanista iz op{tine Ku~evo,
ka`e da projekat gradnje ovog po-
strojenja jo{ uvek nije na dnev-
nom redu lokalne samouprave.

Sa predstavnicima op{tine
Ku~evo razgovarali smo i o tome
{ta bi ta reverzibilna hidroelektra-
na mogla da zna~i za Srbiju.  To-
dorovi} ka`e da bi ovo postroje-
nje moglo i da se umre`i sa svim
vetroparkovima iz okru`enja, jer
se princip rada zasniva na kon-
trolisanoj, odnosno proizvodnji
struje u ̀ eljenom periodu. Rever-
zibilni „“\erdap 3“„ uklju~ivao bi
se samo u {picevima, trenucima
najve}ih potreba i najve}e potro-
{nje, a tada bi njegova struja ima-
la i posebno dobru cenu.

- Re~ je o vrsti elektrane koja i
proizvodi i tro{i energiju, pa tako
kada, na primer, Elektromre`a Sr-
bije (EMS) nema potrebu za ener-
gijom, vi{ak struje bi mogla da ko-
risti reverzibilna HE, koja bi pum-
pala vodu do prve visinske zone.
Zatim bi se ponovo pretvarala u
akumulaciju i sakupljena voda bi
se koristila za novu proizvodnju
struje kada je optere}enje u mre ì
najve}e, isti~e Du{an Todorovi}.

Nacrtom plana
detaljne regulacije,
op{tina Ku~evo
prepoznala je jo{
po~etkom pro{le
godine vi{e mogu}ih
lokacija za izgradnju
malih hidroelektrana
na slivu Peka

Reverzibilna HE snage do 2.400 megavata
Studija izvodljivosti ura|ena
krajem devedesetih obja{njava
da bi „\erdap 3“ u prvoj fazi, sa
600 megavata, proizvodio dve
milijarde kilovat-~asova struje
godi{nje, a ova elektrana bila bi
zna~ajna i za zemlje u okru`e-
nju. Rumuni imaju sli~an pro-
jekat, a svakako je neophodno
da se o ovom poduhvatu razgo-
vara sa susednom dr`avom, jer

bi gradnja uticala na rad posto-
je}ih zajedni~kih dunavskih
elektrana u \erdapu. 

Sagovornik navodi i da bi re-
verzibilna hidroelektrana imala i
turisti~ki zna~aj, po{to bi se sa vi-
dikovca pru`ao pogled na deo
Nacionalnog parka \erdap, Du-
nav i Rumuniju. Daljom izgrad-
njom, u drugoj fazi, {to je razma-
trano u projektima, HE „\erdap

3“ bi imao snagu od 1.200 mega-
vata (proizvodnja od 3,15 milijar-
di kilovat-~asova), u tre}oj snagu
od 1.800 megavata ({to bi omo-
gu}ilo godi{nju produkciju od 5,2
milijarde kilovat-~asova struje), i
u ~etvrtoj instalisanu snagu od
2.400 megavata, {to bi obezbedilo
dvanaestomese~nu proizvodnju
od -7,6 milijardi kilovat~asova
elektri~ne energije. Z. V.

Veliko Gradi{te - Na D`udo kupu odr`a-
nom u Mostaru gde je u~estvovalo 1.300
takmi~ara iz 28 dr`ava  ekipa Lokomoti-
va - VGSK, koju su ~inili d`udo  klubovi iz

Velikog Gradi{ta, Vr{ca, Stepanovi}eva,
Siriga i Pan~eva zauzela je ekipno prvo
mesto u konkurenciji 100 ekipa.
Ekipu Lokomotiva - VGSK  u kojoj je bilo

43 perspektivnih mladih d`udista pred-
vodili su d`udo treneri Ivan Milo{evi},
Dragan Lazarevi}, Viktor O`egovi}, Bojan
\eki}, Milo{ Suboti} i Nenad Simi}em.
Ova me{ovita ekipa osvojila je 29 meda-
lja: 9 zlatne, 9 srebrne i 11 bronzane.
Ekipu VGSK iz Velikog Gradi{ta  predsta-
vljala su 11 takmi~ara koji su ostvarili
slede}e pojedina~ne rezultate: Ana Mi-
lo{evi} 1. mesto u st. pionirkama, 3. me-
sto u kadetkinjama, Teodora Stoji~evi}
2. mesto poletarke, Katarina Stoji~evi} 3.
mesto poletarke, Marija \okic 3. mesto
pionirke, Lazar Milo{evi} 3. mesto st. pi-
oniri, \or|ije @ivkovi} 5. mesto i Milan
]irkovi} tako|e 5. mesto. U~estvovali su
jo{ i Uro{ Milo{evi}, Lazar Lazarevi}, Mi-
lica Mileti} i Zorana Blagojevi} kojima je
falilo malo sportske sre}e da do|u do
boljeg rezultata. M. V.

Po`arevac - Nakon ~i{}enja vi{e lokacija
u gradovima Srbije, kampanja „Ne prljaj,
nema{ izgovor“ nastavljena je u Po`arev-
cu. Mobilni eko tim SBB-a ~isti lokacije
oko buvljaka na Lu~i~kom putu i potez iz-
me|u autobuske i `elezni~ke stanice. ^i-
{}enju u Po`arevcu prisustvovali su Dejan
Tati}, direktor PJ Po`arevac, zaposleni ove
kompanije, kao i Sr|an Filipovi}, iz JKP
„Komunalne slu`be“ Po`arevac.
- Akcije ~i{}enja Srbije se sprovode drugu
godinu za redom, a ove godine smo ih
obuhvatili jedinstvenom i sna`nom kam-
panjom „Ne prljaj. Nema{ izgovor“, ko-
jom `elimo da uka`emo gra|anima na
neophodnost promene svesti. Nastavi}e-
mo sa ovim akcijama sve do kraja novem-
bra i pozivamo sve sugra|ane da nam se
pridru`e i u drugim gradovima, kako bi i

D`udisti iz pet mesta ostvarili zapa`en uspeh u Mostaru

Ekipno prvo mesto 
u konkurenciji 100 ekipa

Kampanja „Ne prljaj, ne

Neophodn
svesti gra

Mala akumulacja - velika {ansa

Grafi~ki prikaz RHE i akumulacija
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Odr`ana akademija povodom Me|unarodne nedelje gluvih

Da budu ravnopravni 
u svim segmentima `ivota
Po`arevac - Sve~ana akademija
povodom Me|unarodne nedelje
gluvih odr`ana je u po`areva~-
kom Centru za kulturu pod slo-
ganom „Uz znakovni jezik i ja
sam ravnopravan zajedno sa
ostalima“ a izvedena je i prigod-
na predstava. Pored gostiju i zva-
ni~nika nacionalnih organizacija
lica sa ovim hendikepom, prisu-
stvovali su Bojan Ili} predsednik
Skup{tine grada Po`arevca i De-
jan Krsti}, ~lan Gradskog ve}a
zadu`en za nevladine organizaci-
je, kulturu i informisanje.

Naime, Svetska federacija glu-
vih je 1957. godine preporu~ila
me|unarodnim organizacijama
da se obele ì „Dan gluvih“. Prepo-
ruka je usvojena i naredne godine
je obele`en po prvi put. Kasnije,
Dan gluvih prerasta u me|una-
rodnu nedelju, koja se obele`ava
poslednje sedmice septembra.

- Ovogodi{nji slogan upu}uje
na to da gluvi imaju problem u
komunikaciji. Uz znakovni jezik,
asistenciju tuma~a, oni mogu da
budu ravnopravni u svim seg-
mentima ̀ ivota. Saradnja sa insti-
tucijama je sada mnogo bolja, {to
ranije nije bio slu~aj. One treba da
prepoznaju potrebe i da same an-
ga`uju tuma~e, kako bi se omogu-
}ila ravnopravnost gluvih u Srbi-
ji. Dosta se radilo na mogu}nosti-
ma za zapo{ljavanje, broj gluvih
nezaposlenih je znatno smanjen,
ali nismo ba{ zadovoljni time {to
se na pedeset osoba, zaposli samo
jedna sa invaliditetom. Poslodav-
ci ~ak bi radije platili kaznu, nego

da anga`uju takvu osobu, nezna-
ju}i da smo mi sposobni gotovo
za sve poslove, poru~ila je Suzana
Masla} Matovi}, predsednica Sa-
veza gluvih i nagluvih Srbije.              

- Sve {to je ra|eno za gluve i
nagluve osobe, ra|eno je u sarad-

nji sa Savezom, tako i Zakon o
upotrebi znakovnog  jezika. Ra-
dimo na standardizaciji srpskog
znakovnog  jezika. Ministarstvo
je tu da pru`i podr{ku savezu.
Pred nama su programi obuke
tuma~a. Jo{ mnogo toga treba da
uradimo, naglasio je Vladimir
Pe{i}, pomo}nik ministra rada i
socijalne politike. 

- Integracija i socijalizacija ne
mogu se posti}i i realizovati same
po sebi. Moraju postojati ade-
kvatni uslovi koji omogu}uju bla-
govremeno otkrivanje i evidenti-
ranje gluvih i nagluvih osoba, ra-

nu i kontinuiranu rehabilitaciju,
adekvatno obrazovanje i profesi-
onalno osposobljavanje, pravo-
vremeno zapo{ljavanje i uklju~i-
vanje u dru{tveni `ivot, u sredini
gde gluve i nagluve osobe `ive.
Zato je va`no da zajedni~kim ra-
dom, uva`avanjem i razumeva-
njem pomognemo jedni drugi-
ma, svako prema svojim mogu}-
nostima, {to }emo u~initi i mi,
predstavnici lokalne samoupra-
ve, nastoje}i da ovo dru{tvo za
sve gra|ane postane bolje,  rekao
je Bojan Ili} predsednik Skup{ti-
ne grada Po`arevca. Z. V.

sno da se dopunjuju na istoku Srbije

e idealan spoj 

On ka`e i da su potrebna dodatna
istra ìvanja kako bi se u potpuno-
sti procenila geologija, zemlji{te i
vodopropusnost tla na ovom pod-
ru~ju. Ipak, stru~njaci su se prili-
kom ranijih ispitivanja saglasili da
neograni~ene koli~ine vode za is-
pumpavanje i povoljni uslovi grad-

nje svrstavaju elektranu „“\erdap
3“„ u najrentabilnije objekte te vr-
ste u Evropi. Re~ je o projektu Vla-
de Srbije i u medijima su kru`ile
informacije da su za investiciju za-
interesovani Kinezi i Nemci. ̂ ak je
i predsednik Tomislav Nikoli} obi-
lazio ovu lokaciju i govorio o po-
tencijalima za ulaganje.

- Mogu}nost gradnje ove elek-
trane pominje se ve} nekoliko de-

cenija, a prvi projekat ra|en je jo{
po~etkom sedamdesetih. Naime,
Energoprojekt je 1973. predvideo
da bi „\erdap 3“„ mogao da se
gradi kod Donjeg Milanovca, na
lokacijama Pesa~a, Brodica i
@elezni~ki potok, tamo gde bi bi-
la i budu}a akumulaciona jezera

koja bi se punila vodom iz Duna-
va. Gradnja bi se odvijala u neko-
liko faza, navodi Todorovi}.

O visini  ovakve kapitalne in-
vesticije jo{ se naga|a, pa je u
skladu sa tim neizvesno i kada bi
mogla da se o~ekuje njena reali-
zacija, iako stru~njaci procenjuju
da bi jedan ovakav poduhvat u
svakom slu~aju bio veoma ispla-
tiv za Srbiju. eKapija i Z. V. 

Nisu zadovoljni
time {to se na
pedeset osoba
zaposli samo
jedna sa
invaliditetomGodi{nji prihod ve}i od 600 miliona evra

\erdap 3 i jo{ jedna zami{ljena RHE „Bistrica“ (snage 600 megavata) bi godi{nje pro-
izvodili oko 10 milijardi kilovat-~asova elektri~ne energije, {to pomno`eno s prose~-
nom veleprodajnom cenom struje na evropskom tr`i{tu u mesecima bez meteorolo-
{kih neprilika, produkuje prihod od oko 600 miliona evra, koji bi svakako mogao biti i
zna~ajno uve}an u zavisnosti od tra`nje zasnovane na vremenskim „neprilikama“na
kontinentu. Procene kazuju da bi RHE \erdap 3 i Bistrica u zlatnoj rezervi mogle da ima-
ju oko milijardu kilovat-~asova elektri~ne energije, pa bi Srbija na taj na~in mogla da
diktira cene i dominira na tr`i{tu struje u regionu. 

Odr`an jedinstveni teatarski festival amatera u Velikom Gradi{tu

„[tapom i kanapom“ 
do vrsnih predstava
Veliko Gradi{te - Gluma~ki festi-
val amatera pod simboli~nim na-
zivom „[tap i kanap“ odr`an je
po drugi put u Velikom Gradi-
{tu. Kad glumci uz pomo} „{tapa
i kanapa“ stvaraju, tu improviza-
cije nema, bez obzira na bespari-
cu i op{te stanje u kulturi. Dobar
primer je Krnjevo. Ovo selo kod
Velike Plane ima svoje pozori{te
„Obili}“  sa ~ak dve scene - omla-
dinskom i seniorskom. U Veli-
kom Gradi{tu nastupili su sa
„Srpskom dramom“ Sini{e Ko-
va~evi}a i pobedili.

- Devedeset odsto amaterskih
pozori{ta funkcioni{e uz pomo}
„{tapa i kanapa“, i mi smo zato
hteli da napravimo pozori{ni fe-
stival koji }e da poka`e da se i sa
„{tapom i kanapom“ mogu pra-
viti dobre predstave. To jeste smi-
sao cele ove pri~e. Da se mo`e i sa
malo para, a sa mnogo volje i lju-
bavi napraviti ne{to {to „li~i“.
Ovako pri~a o velikogradi{tan-
skom pozori{nom festivalu „[tap
i kanap“ njegov idejni tvorac, glu-

mac i reditelj Amaterskog pozo-
ri{ta „@anka Stoki}“, profesor
istorije Nenad Mihajlovi} - Goja. 

A drugi po redu „[tap i ka-

nap“ potvrdio je njegove re~i.
Amateri iz Uba, Starog sela, Kr-
njeva, Kostolca i Velikog Gradi-
{ta, na sceni ovda{njeg Kultur-

nog centra pokazali su da ni ma-
lo ne zaostaju za profesionalci-
ma, osim u parama, koje nisu
problem - jer ih nema. Z. V.

svojoj deci bili pozitivan primer kako bi
trebalo da se pona{aju prema okolini, iz-
javio je Dejan Tati}, direktor PJ Po`arevac.
Zna~aj same kampanje prepoznale su i
li~nosti iz javnog `ivota, koje su snimile
motivacione poruke u kojima pozivaju na

promenu svesti svih nas. Prvi se pridru`io
Nikola \uri~ko, a zatim i Ana Stani}, De-
jan Cuki}, Dejan Lutki}, Dragan Mi}ano-
vi}, Bilja Krsti}, Jugoslav ]osi}, Minja Mi-
leti}, Bojana Stefanovi}, Tijana Dap~evi},
Andrija Prlainovi} i drugi. Z. V.

ema{ izgovor“ nastavljena je u Po`arevcu

na promena 
a|ana

Iz jedne od predstava

^i{}enje Po`arevca
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V ra}aju}i se onomad
sa odmora u Gr~koj,
koristimo pauzu u

Predejanu da protegnemo
noge, a zatim i ne{to
popijemo jer imamo dosta
vremena, s obzirom da na tom
mestu voza~i imaju pono}ni
obrok, mo`da gratis (kad
dovode toliko potencijalnih
mu{terija?). Na desetine
autobusa iz cele Srbadije, u
svakome bar po pet {est
Po`arevljana. Dva ~aja pla}am
240 dinara, a konobar ni ne
poku{ava da mi da ra~un.
Pravim se naivan pa ga, kad
ponovo prolazi pored mog
stola poslu`uju}i druge goste,
podse}am da mi nije dao
fiskalni ra~un: on gleda kroz
mene i prolazi dalje, i tako vi{e
puta. Posle primetih da on
uop{te i ne prilazi kasi da
ukuca pazar...

Jo{ smo mi u Po`arevcu i
dobri, razmi{ljam. U ve}ini
slu~ajeva dobijam ra~un za
kupljenu robu. Od tri pazara,
najmanje za dva dobio sam
fiskalni ra~un. Sti`em u
Po`arevac i kupujem novine.
^itam da su finansijski
policajci u 44 kontrole za
vikend privremeno zatvorili 20
ugostiteljskih objekata zbog
neizdavanja ra~una, I to samo
na tradicionalnim
manifestacijama poput dana
{ljive, dana vune, dana
koje~ega! Ali koliko je
ugostiteljskih objekata u Srbiji;
koliko tek svih drugih radnji,
marketa, servisa. Za sve njih
izgleda da je mala {ansa da
budu uhva}eni da ne izdaju
ra~une, pa im nije naro~ito
veliki rizik da budu ka`njeni. 

Zna~i li to da ima malo
inspektora? Izgleda, jer upravo
Poreska uprava objavljuje
konkurs za 100 slu`benika sa
visokim obrazovanjem. Kad
god nam ne{to {kripi, izgovor
je u nedovoljnom broju
~inovnika. Gra|anima je golim
okom vidljivo da stvari ne
funkcioni{u, pa poveruju da je
re{enje u zapo{ljavaju novih
~inovnika. [ta je za vlast

problem da raspi{u konkurs. Ili
ga i ne raspisuju, kada se
odlu~e za prijem ~inovnika na
odre|eno vreme.

No, da se vratim na
izdavanje fiskalnih ra~una.
^ujem da }e biti nagradna
igra, u kojoj potro{a~i
skupljaju odse~ke ra~una i sa
njima konkuri{u za nagradu.
Se}am se da je to ra|eno u
vreme Bo`e \eli}a, a jo{ mi je
u sve`ijem pam}enju
automobil na poklon sre}nom
dobitniku u nagradnoj igri
koju je, opet sa fiskalnim
ra~unima, organizovao
kratkotraju}i ministar Marko
Krsti}. @elim novom ministru
finansija da ovog puta efekat
bude ve}i, bar da opravda
fond nagrada. Ali nisam
siguran. Pre bih se, na
njegovom mestu, pobrinuo
da tr`i{na inspekcija i
finansijska policija opravdaju
svoje plate i doka`u se
vrednim dodeljenog radnog
mesta.

Mnogi mi zameraju {to
imam pritu`be na ra~un onih
koji su po zakonu du`ni da
izdaju ra~une. Kao prvo,
odgovaram, zakoni bi trebalo
da se po{tuju. Kao drugo, ako
se bud`et ne puni od svih
poreskih obveznika, puni}e se
dodatnim oporezivanjem
onih koji nisu spremni da
izbegavaju svoje obaveze. Na

stranu to da li se novac iz
bud`eta pravilno i {tedljivo
tro{i. Uostalom, zloupotreba
bi bilo u oba slu~aja. I jo{
ne{to: ako poreski obveznik X
izdaje ra~un i pla}a porez, a
obveznik Y to ne radi, on }e
inkasirati 20 odsto od svakog
neizdatog ra~una, taje}i porez.
Zar je to po{teno?

Taman sam se,
pripremaju}i se za pisanje
ovog teksta, utvrdio u
uverenju da ne gre{im, kad mi
se ukaza potreba da na|em
drvose~u da mi pose~e jedno
stablo ukrasnog drveta.
Odem na Pionirski trg, gde se
okupljaju drvose~e sa
motornim testerama, kad,
njih ni od korova. ^ujem, ne
smeju tu da ~ekaju mu{terije,
da ih juri komunalna policija.
[ta je re{enje? Da registruju
delatnost se~e drva. Koliko }e
imati mu{terija. Da li }e
svakoga dana imati da
poseku bar jedan kubik drva
(500 dinara). Kad plate porez,
{ta }e im ostati? Taj slu~aj
pomeo me je u uverenju da je
dr`ava pravedna i da svakom
odmeri koliko }e platiti u
bud`et, a koliko }e mu ostaviti
za `ivot!

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Fiskalni ra~un

Gra|anima je golim 
okom vidljivo da stvari ne
funkcioni{u, pa poveruju 
da je re{enje u zapo{ljavaju
novih ~inovnika

Kostolac - Rad blokova B1 i B2
u Termoelektrani „Kostolac B“
tokom proteklih nekoliko me-
seci bio je izuzetno stabilan i
pouzdan. Kontinuirana po-
uzdana proizvodnja elek-
tri~ne energije u Termoe-
lektrani „Kostolac B“, koja
je karakterisala prvu polo-
vinu godine, nastavljena je
i u letnjem periodu.

- Zaklju~no s avgustom,
u energetski sistem Srbije
isporu~eno je oko 2,8 mili-
jardi kilovat-sati proizvede-
nih u TE „Kostolac B“. Ovaj
proizvodni rezultat daje
razlog za zadovoljstvo jer je
planirana proizvodnja za
prvih osam meseci prema-
{ena za 8,8 odsto. I to je re-
kord, rekao je Ivan Dimitri-
jevi}, direktor TE „Kostolac
B“. - U okviru remonta su
popravljeni uo~eni nedo-
staci i postrojenja su pri-
premljena za zimski pe-

riod. Sve remontne aktivnosti
okon~ane su u julu. Rezultati u
ovom periodu najbolja su po-
tvrda ~injenice da su remontni

zahtevi realizovani u skladu sa
na{im namerama da postigne-
mo visoku pogonsku sprem-
nost termoblokova i osiguramo

da proizvodnja elektri~ne ener-
gije te~e po planu. 

Prema re~ima na{eg sago-
vornika, ura|ena je dogradnja
dva OFA kanala na bloku B1,
~ime je stabilizovan proces sa-
gorevanja na ovom termopo-
strojenju. Smanjena je emisija
azotnih oksida, koji su sada bo-
lji u odnosu na rezultate mere-
nja iz avgusta pro{le godine. I
sa aspekta ekologije su evident-
ni uspesi.

- U toku su i zavr{ne pripre-
me za pokretanje rada sistema
za odsumporavanje. Trenutno
se rade funkcionalne probe i
pokretanje ure|aja, rekao je Di-
mitrijevi}. - Aktuelni su i rado-
vi na izgradnji 110 kV postroje-
nja, koje }e slu`iti za napajanje
novih potro{a~a u sistemu od-
sumporavanja. Istovremeno
te~e i obuka pogonskog oso-
blja, koje }e biti anga`ovani u
novoizgra|enom sistemu.

Z. V.

Me|unarodni simpozijum o povr{inskoj eksploataciji uglja ISCMC 2016.

Ugalj je i dalje 
stub razvoja Srbije
Kostolac - Rudarski sektor uvek
je uspevao da ostane oslonac
ma{inogradnje i energetske sta-
bilnosti Srbije. Uz unapre|enje
efikasnosti, smanjenje tro{kova
i reorganizaciju, to }e i ostati.
Pristupa~nost, prihvatljivost i
raspolo`ivost uglja u Evropi i
Srbiji dovode do zaklju~ka da
nije pitanje ho}e li se u budu}-
nosti koristiti vi{e ili manje, ve}
samo na koji na~in }e se eksplo-
atisati, ocenili su u~esnici me-
|unarodnog Simpozijuma o
povr{inskoj eksploataciji uglja
ISCMC 2016. u Beogradu. 

Tokom dva dana simpoziju-
ma predstavljeno je 56 radova
160 autora, a organizovali su ga
Rudarsko-geolo{ki fakultet Uni-
verziteta u Beogradu, Udru`e-
nje rudarskih i geolo{kih in`e-
njera Srbije i Jugoslovenski ko-
mitet za povr{insku eksploata-
ciju, uz podr{ku Ministarstva
rudarstva i energetike i EPS-a.
On je od 11. do 14. septembra
okupio 180 u~esnika iz 10 ze-
malja, a tamo je re~eno da ugalj
i dalje ~ini vi{e od jedne tre}ine
u ukupnoj koli~ini energenata
koji se koriste u Evropi, uprkos
negativnoj kampanji.

- U savremenom poslovanju
neophodno je uskladiti dru-
{tvene ciljeve i za{titu `ivotne
sredine sa eksploatacijom uglja,
koja je veoma va`na za Srbiju.
Rudarski sektor je uvek bio u si-
tuaciji da mora da juri zadate
kapacitete u veoma te{kim
uslovima. I tada smo uspevali
da ostanemo oslonac ne samo
ma{inogradnje ve} i energetske
stabilnosti Srbije. Uz unapre|e-

nje efikasnosti, smanjenje tro-
{kova i reorganizaciju, namera-
vamo da to i ostanemo. Zato je
EPS i usvojio strate{ki plan raz-
voja eksploatacije uglja do 2025.
godine, rekao je Slobodan Mi-
trovi}, izvr{ni direktor za proiz-
vodnju uglja JP EPS. Prema nje-
govim re~ima, budu}nost se za-
sniva na upravljanju kvalitetom
uglja, energetskoj efikasnosti,
produktivnosti rada i zadovo-

ljavanju EU ekolo{kih standar-
da. - Srbija koristi samo 16 od-
sto svojih rezervi uglja i to zna-
~i da smo se dovoljno povukli
kada je re~ o smanjenju kori-
{}enja uglja, to je maksimalno
restriktivna mera.

- Pred Srbijom su velike oba-
veze na putu ka EU i glavni za-
datak je da se kroz pregovore
obezbede najbolji uslovi za na{u
zemlju. I ovaj skup ima upravo

taj cilj, da do|emo do dobrih
preporuka za budu}u saradnju i
razvoj u oblasti eksploatacije
uglja, koja je stub razvoja, ali i
opstanka Srbije, rekao je Alek-
sandar Vesi} iz Sektora za plani-
ranje i upravljanje u `ivotnoj
sredini Ministarstva poljopri-
vrede i za{tite `ivotne sredine.
Mitrovi} je istakao i da EPS, bez
obzira na lo{e uslove u posled-
njih deset godina, odr`ava inve-

sticioni ciklus za kapacitete i po-
trebni nivo proizvodnje. 

- Bez obzira na to {to smo
mo`da na petom mestu u Evro-
pi po proizvodnji uglja, mi ima-
mo dosta aktivan investicioni ci-
klus do 2020, jer novac koji je
predvi|en za modernizaciju i re-
vitalizaciju opreme uop{te nije
mali i EPS }e ostati pokreta~
energoma{ino gradnje. Svi ti si-
stemi koji su projektovani do sa-
da daju dobre rezultate, ~ak i 20
i 30 odsto preko projektovanih
kapaciteta, ka`e on.

U zavr{noj fazi je i realizaci-
ja projekta integrisanog upra-
vljanja za{titom `ivotne sredi-
ne na prostoru kolubarskog i
kostola~kog basena. 

- Na Polju „C“ primenjene su
najsavremenije metode koje se
koriste u rudnicima u Nema~-
koj za za{titu od buke i pra{ine.
Isti model }e biti primenjen i na
povr{inskom kopu „Drmno“,
gde se nabavlja novi sistem iz ki-
neskog kredita i sva oprema }e
tako|e biti sa smanjenim nivo-
om buke i za{titom od pra{ine,
istakao je prof. dr Dragan Ignja-
tovi}, predsedavaju}i program-
skog komiteta ISCMC 2016.

Rekordna proizvodnja u TE „Kostolac B“ 

Koristimo samo 16 odsto
svojih rezervi i to zna~i da
smo se dovoljno povukli
kada je re~ o smanjenju
kori{}enja ovog energenta

Poseta kopu „Drmno“
U~esnici ovogodi{njeg simpozijuma poslednjeg dana rada posetili su Povr{inski
kop „Drmno“, gde ih je do~ekao Ivan Ta{i}, direktor za proizvodnju uglja „TE-KO
Kostolac“, sa saradnicima. Ta{i} je ovom prilikom upoznao goste sa svim specifi~-
nostima kopa „Drmno“, sa aktuelnom tehni~ko-tehnolo{kom situacijom, kao i sa
razvojnim planovima.
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Vrhovni Kasacioni sud verovatno }e zatra`iti predmet pretu~enih otpora{a 

Revizija predmeta su|enja Marku
Milo{evi}u pod pritiskom EU?
Po`arevac - Zbog zastarevanja
postupka protiv bra}e Kari}, u
Srbiji se pokrenulo pitanje zasta-
revanja i nekih drugih postupa-
ka. Kako smo nezvani~no sazna-
li, reviziju tih predmeta nalo`ila
je Evropska unija, kako bi se
utvrdilo ko je sve doprineo da
do|e do zastarevanja i, eventual-
no, da se kazne odgovorni za to,
jer se smatra da je izvr{na vlast
vr{ila pritisak iz politi~kih razlo-
ga da se ti predmeti opstruiraju
da zastarevanja. Ina~e, prema
na{im saznanjima, te revizije su
uslov kako bi se otvorilo pogla-
vlje broj 23, koji se odnose na
usagla{avanje na{eg pravosu|a
sa pravosu|em Evropske unije.

Jedno od najpoznatijih bilo
je su|enje u kojem su trojica po-
`areva~kih otpora{a gonila
Marka Milo{evi}a, sina nekada-
{njeg predsednika Srbije i SR Ju-
goslavije, Slobodana Milo{evi}a,
kao i njegove saradnike, za bru-
talno premla}ivanje... Prema

nezvani~nim informacijama,
Vrhovni kasacioni sud zatra`io
je od Osnovnog suda da mu se
dostave spisi ovog predmeta,
gde }e se utvrditi da li je dr`av-
no tu`ila{tvo u ovom predmetu
moglo da preuzme gonjenje i ta-
ko ubrza taj proces, po{to se po-
stupak vodio po privatnim tu-

`bama otpora{a, kao i da li je i
ko je u tom predmetu vr{io op-
strukciju, kao {to je zakazivanje
pretresa u nerazumno dugim
razmacima (na {est i vi{e mese-
ci) i time doprineo zastarelosti.

Zahvaljuju}i postupaju}em
sudiji, Gordani Vidojkovi}, ovaj
spor zavr{io se apsolutnom za-
starelo{}u. Osim {to je dovela
do zastare, sudija Vidojkovi} je
Marka Milo{evi}a oslobodila
pla}anja sudskih tro{kova, ali je
njihovo pla}anje nalo`ila njego-
vim `rtvama - otpora{ima
Mom~ilu Veljkovi}u i Neboj{i
Sokolovi}u. Osim njih dvojice,
ispred kafea „Pasa`“ tada je pre-
mla}en i otpora{ Radojko Lu-
kovi}, koji je zadobio povrede

opasne po `ivot. Po{to je pogi-
nuo 2010. godine, postupak po
njegovoj tu`bi je obustavljen, a
njegova porodica, pravnom za-
vrzlamom, spre~ena da nastavi
su|enje. 

- Politi~kim igrama SPS-a i
njihovih tada{njih koalicionih
partnera namerno se dovelo do
zastarevanja ovog slu~aja, da se
za{titi Marko Milo{evi}. Sudija je
za ovo sramno su|enje nagra|e-
na, jer je iz Osnovnog suda avan-
zovala u Vi{i sud, kazao je tim po-
vodom Mom~ilo Veljkovi}. On
se nada da }e zaista do}i do revizi-
je ovog postupka, kako bi se utvr-
dilo ko je sve u~estvovao u ovoj
zloupotrebi pravosu|a i kako bi
svi oni bili ka`njeni. B. D.

Po`arevac - ^elnici Policijske
uprave Po`arevac odr`ali su
konferenciju za medije, na kojoj
su predstavili rezultate rada od
po~etka godine do danas. Kako
je istakao na~elnik policije, Sr-
|an Lazi}, ove godine porastao
je procenat rasvetljavanja kri-
vi~nih dela, sa 59,85 na 64,13
procenta. Kako je naveo Lazi},
ovako dobar rezultat obezbedio
je po`areva~koj policiji osmo
mesto po uspe{nosti u Srbiji. 

U periodu od januara do av-
gusta, postignut je zna~ajan us-
peh u rasvetljavanju dela koja su
izvr{ili nepoznati po~inioci - od
41, re{eno je ~ak 36 krivi~nih
dela sa takvim po~iniocima.
Ove godine rasvetljena je i seri-
ja te{kih kra|a na {tetu Po{te Sr-
bije, na teritoriji Brani~evskog i
Podunavskog okruga. Tako|e,
rasvetljeno je i osam dela iz pro-
{le godine i jedno od ranijih. Na-
`alost, zabele`eno je pove}anje
krivi~nih dela u oblasti nasilja u
porodici jer ih je izvr{eno 77,
dok ih je u istom periodu pro{le
godine zabele`eno tek 39.

Registrovano je ukupno 41
delo u vezi sa drogom. Kako je
naveo Goran Todorovi}, na~el-
nik kriminalisti~ke policije, u 70

slu~aja zaplene prona|eno je pre-
ko {est kilograma opojnih droga,
od ~ega 150 grama heroina, 95 ki-
lograma marihuane, oko pet gra-
ma amfetamina, 25 grama eksta-
zija i 156 komada tableta. 

U oblasti privrednog krimi-
nala, podneto je 96 krivi~nih
prijava protiv 127 lica. Ukupna
protivpravno pribavljena imo-
vinska korist iznosi oko 246 mi-
liona dinara u oblasti zloupo-
treba. U prometu akcizne robe
podnete su 24 krivi~ne prijave
protiv isto toliko lica, kada je za-
plenjeno skoro 127 kilograma
rezanog duvana u vrednosti
oko 254.000 dinara, kao i 37 fal-
sifikovanih nov~anica - 12 od
100 evra i 25 od 2.000 dinara. 

- [to se ti~e bezbednosti naj-
mla|ih, programom „[kolski po-
licajac“ obuhva}eno je 16 {kola,
od 45 koliko ih ima na podru~ju
okruga koje pokriva sedam serti-
fikovanih policajaca, kazao je Zla-
tan Svetozarevi}, na~elnik odelje-
nja policije. On je istakao da se
po~elo sa sprovo|enjem projek-
ta video nadzora grada koji je
ura|en po propisima MUP-a Sr-
bije i najvi{im svetskim standar-
dima, a kojim }e biti pokrivene i
{kolske zone. M. V. 

Po`areva~ka policija od po~etka godine
rasvetlila 64 odsto krivi~nih dela 

Duplo vi{e slu~ajeva
porodi~nog nasilja

O~igledna namera
Sporni sukob desio se 2000. u centru Po`arevca, kada su trojica otpora{a htela da
za{tite svog druga na koga su Markovi saradnici vr{ili pritisak da se i{~lani iz „Otpo-
ra“ i u~lani u JUL. Nao~igled gostiju u ba{tama kafi}a i brojnih prolaznika, trojica
otpora{a su premla}ena, a u taj napad ubrzo se uklju~io i Marko Milo{evi}, koji je
pristigao autom. On je sam priznao da je u~estvovao u tu~i, rekav{i da je Sokolovi-
}a gre{kom tukao, misle}i da se radi o Mi{i Tadi}u, vlasniku lokalnog opozicionog
radija. Sudija Vidojkovi} najpre je odbijala da Marka uvede u postupak, da bi to u~i-
nila tek kad je bio za{ti}en od izru~enja dobijanjem azila u Rusiji.

Po`arevac - @albe gra|ana i pri-
vrednika u oblasti pravosu|a
najvi{e se odnose na du`inu
procesa koje vode i na dugo ~e-
kanje na dono{enje pravosna-
`nih presuda. Me|utim, ima i
izuzetaka, gde stranke hvale po-
jedine sudije za njihovu stru~-
nosti, a`urnosti i dono{enja za-
konitih i pravednih odluka. Ta-
kav je slu~aj sa sudijom Privred-
nog suda Vericom Smiljani},
koju zdu{no hvale poverioci AD
„Concrete“ za njenu a`urnost u
procesu, koji je vodila kao ste-
~ajni sudija u ovom predmetu.

Naime, posle progla{enja ste-
~aja i neuspele reorganizacije ove
firme koja se bavila instalaciono-
zavr{nim radovima, Privredni
sud u Po`arevcu je proglasio (na-
kon {est godina ) bankrot i pro-
daju preostale imovine, kako bi se

od dobijenog novca podmirili
poverioci, uglavnom biv{i radni-
ci Concrete-a. Oni nisu bili zado-
voljni visinom obe{te}enja i brzi-
nom kojom je okon~an slu~aj.
Bez obzira na sve primedbe koje
poverioci imaju u vezi ovog slu-
~aja oni hvale izuzetnu efikasnost
i stru~nost poslednjeg ste~ajnog
sudije, gospo|e Verice Smiljani}.

- Smiljani}eva je po pre-
uzimanju predmeta vrlo
brzo okon~ala predmet. Svi
mi, poverioci Concret-a se
sla`emo da ovakav stru~ni
rad potvr|uj da je pravda
dosti`na. Kamo sre}e da
srpsko pravosu|e ima vi{e
ovakvih sudija, pun je re~i
hvale Miodrag Stankovi},
ina~e jedan od poverilaca. 

M. V. 

Kad poverioci hvale ste~ajnog sudiju

POGINUO GRA\EVINSKI RADNIK
Po`arevac - Sini{a Draganovi} (42) iz Lebana poginuo je pro{log ~etvrtka usled
pada sa terase na gra|evini na kojoj je radio, sa visine od oko 15 metara Ova
nesre}a desila se u Ulici Bojane Prvulovi}, gde je Sini{a radio kao radnik po`are-
va~ke firme „Biboni“, vlasnika Bobana Ran|elovi}a. Dok je bio na terasi, nastradali
radnik nije bio vezan, niti je terasa imala za{titnu ogradu. Po{to je ustanovljeno da
on nije bio prijavljen, vlasnik firme „Biboni“ rekao je da ga je anga`ovao nekoliko
dana pre nesre}e, pa nije stigao da ga prijavi. M. V.

U DVE RE^I

Uskoro revizija: Osnovni sud u Po`arevcu

Sudija Verica Smiljani}

Policijska stanica u Ku~evu inicirala raspravu

Prevencija nasilja nad `enama
Ku~evo - Policijska stanica u
Ku~evu inicirala je raspravu
na temu prevencije nasilja nad
`enama u porodici i partner-
skim odnosima. Odr`an je sa-
stanak predstavnika svih rele-
vantnih ustanova  potpisnika
Sporazuma o saradnji u spro-
vo|enju za{tite ̀ rtava nasilja u
porodici i `ena u partnerskim

odnosima na podru~ju op{ti-
ne.  

Tom prilikom su razmatra-
ni problemi sa kojima se usta-
nove  suo~avaju u radu, izneti
su karakteristi~ni slu~ajevi na-
silja u porodici, uz opis izvr{e-
nog dela i mera sprovedenih
od strane merodavnih institu-
cija. Konstatovano je da akce-

nat treba staviti na prevenciju
nasilja u porodici, ranu detek-
ciju rizi~nih porodica, kao i na
spre~avanje sekundarne vikti-
mizacije ̀ rtava. Ovakvi susre-
ti su od velike koristi, slo`ili su
se u~esnici,  jer uspostavljaju
bolju koordinaciju svih usta-
nova uklju~enih u re{avanje
ovog problema. Ponovljeni su

i zadaci i obaveze pripadnika
MUP-a , predvi|eni posebnim
Protokolom o postupanju po-
licijskih slu`benika u slu~aje-
vima nasilja nad ̀ enama u po-
rodici i u partnerskim odnosi-
ma.

Sastanku prisustvovali
predstavnici brojnih ustanova
i institucija. Z. V.

Beograd, Po`arevac - Povo-
dom navoda koji su iza{li u tek-
stu u izdanju za unutra{njost, u
separatu Brani~evo Danas, sa
nadnaslovom “Bambi ostao
bez 20 pripadnika obezbe|enja
i protivpo`arne za{tite” i sa na-
slovom “Radnici tvrde da su

zbog protesta dobili otkaze”,
kompanija Bambi saop{tava da
su navedene informacije u tek-
stu nepotpune i neta~ne, kao i
da su pomenuti zaposleni bili
anga`ovani od strane firme
“Inex plus”, koju je kompanija
unajmila za obezbe|ivanje svo-
jih poslovnih objekata.

Sa obzirom da je u okviru
pomenutog teksta kompanija
predstavljena kao neodgovo-
ran poslodavac, na taj na~in je
ugro`ena reputacija kompani-
je i prikazana javnosti kao di-
rektno odgovorno lice za nepo-
{tovanje ugovora, {to nije isti-
nita informacija, jer su pome-
nuti radnici bili anga`ovani od
strane beogradske firme “Inex
plus”. Zbog specifi~nosti posla

obezbe|ivanja kompanije, koji
podrazumeva visok stepen po-
`arne ugro`enosti, rada sa za-
paljivim materijalima i sli~nim
poslovima, praksa kompanije
Bambi jeste da za takve poslo-
ve anga`uje firme koje se bave
tom delatno{}u. Ovim putem
kompanija Bambi izra`ava ne-
zadovoljstvo zbog ~injenice da
predstavnici kompanije nisu

kontaktirani od strane dnev-
nog lista Danas, povodom pir-
kupljanja detaljnih informacija
na pomenutu temu.

Kompanija Bambi je veoma
posve}ena odgovornom poslo-
vanju i svoj uspeh ne meri sa-
mo dobrim poslovnim rezulta-
tima, ve} i odgovorno{}u pre-
ma zaposlenima i lokalnoj za-
jednici u kojoj posluje. Tokom
gotovo 50 godina poslovanja,
Bambi je sproveo veliki broj
projekata od dru{tvenog zna-
~aja sa kojima }e kompanija
nastaviti da bude strate{ki ori-
jetnisana i u budu}nosti.

Svetlana Glumac, 
direktorka za korporativne i

regulatorne poslove, 
Moji Brendovi, Beograd

Povodom navoda u tekstu „Radnici
tvrde da su zbog protesta dobili otkaze“

Neta~ne informacije
o kompaniji Bambi

Kompanija prikazana kao direktno
odgovorna za nepo{tovanje ugovora, a
pomenuti radnici bili anga`ovani od
strane beogradske firme “Inex plus”

REAGOVANJE
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Umetnost i van rama za sliku
Po`arevac - U Galeriji savremene
umetnosti na Starom korzou u Po`a-
revcu, otvorena je izlo`ba slika i skulp-
tura akademskog slikara Zorana Ig-
njatovi}a iz Kragujevca. Prisutne goste
je u ime Narodnog muzeja Po`arevac

pozdravila Marina Radosavljevi}, isto-
ri~ar umetnosti i kustos. 

- Zoran Ignjatovi} je ve} izlagao u
Po`arevcu i 2009. publici se predstavio
ciklusom slika „Konstrukcije“. Sada se

on predstavlja slikama i skulpturama
preko kojih nastavlja da istra`uje pro-
stor... Zaokupljenost istra ìvanjem pro-
stora, njegovom veli~inom i stanjem,
kod Zorana Ignjatovi}a se nastavila
kroz izlazak u tre}u dimenziju u kojoj

umetnik ne isklju~uje postojanje ~ove-
ka ma koliko ga si}u{no predstavio.
Ovaj autor pokazuje poseban interes za
geometrijsku gradnju skulpture, kon-
struisanu pomo}u pravilnih, izdu`enih

metalnih {ipki i traki, strpljivo varenih i
savijanih. Ova novonastala geometrij-
ska tela u ili na sebi, tako|e, imaju dvo-
dimenzionalnu figuru ~oveka kao neiz-
ostavni gradivni element {to bit ove
umetnosti sa filozofskom premisom ~i-
ni humanom, rekla je Radosavljevi}eva.

Posetiocima se obratio i profesor
srpskog jezika i knji`evnosti dr Vladi-
mir B. Peri}, koji je otvorio izlo`bu.

- Prostor slike je mali da bi u njega
stao metaboli~ki opis zbivanja. Zbog
toga se slikarsko mi{ljenje prostire i van
rama, ono se rasklijava iz jedne globule
u drugu, dendristi~ki pupi sa namerom
da uterofugalno zadr`i relikte prethod-
nih faza stvaranja („brodcikl“)“, rekao
je, izme|u ostalog, dr Peri}.

Zoran Ignjatovi}, ro|en je 1961. go-
dine u Ljubljani, Slovenija. Diplomi-
rao je 1990. na Akademiji likovnih
umetnosti u Sarajevu, odsek slikarstvo
u klasi prof. Milivoja Unkovi}a. ^lan
ULUS-a od 1992. god. Izlagao je na vi-
{e od 100 grupnih izlo`bi (u Srbiji, Cr-
noj Gori, Makedoniji, Japanu, Italiji,
[paniji, Ma|arskoj, Rumuniji, Ne-
ma~koj, Meksiku, Americi). U~esnik
je mnogih likovnih kolonija. Do sada
je izlagao 28 puta samostalno. Izlo`ba
je otvorena tokom ~itavog oktobra, a
ulaz je slobodan. Z. V.

Izlo`ba fotografija Stanka Kosti}a u @agubici

Okamenjene strukture
@agubica - U okviru obele`avanja Dana op{tine @agubica, u Galeriji likovnih
umetnika Homolja, otvorena je samostalna izlo`ba fotografija Stanka Kosti}a
koja predstavlja deo legata koji je ovaj vrsni stvaralac fotografija poklonio za-
vi~ajnom muzeju u Petrovcu na Mlavi o ~emu je govorio Zelenko Stoki}.

Postavku je otvorenom proglasio predsednik Udru`enja Janko Lali}, a sam
umetnik, Stanko Kosti}, rekao je da fotografije mogu da se posmatraju kao oka-
menjene dvodimenzionalne strukture i skulpture koje treba da se ~uvaju kako bi
se pokazale generacijama koje dolaze. 

- One su ujedno i dokumentarna studija nasle|a isto~ne Srbije, a predstavlja-
ju plod mog vi{egodi{njeg stvaranja i zabele{ke koje svedo~e o starim zanatima,
prirodnim lepotama, dobrima i narodnim obi~ajima“, istakao je Kosti}. Izlo`ba
majstora fotografije Stanka Kosti}a bi}e otvorena svakog radnog dana do kraja
meseca oktobra. Z. V.

[kolsko takmi~enje 
u Koka-Kola teretani
Petrovac na Mlavi - U~enici Srednje {kole „Mladost“ u Petrovcu na Mlavi, u~estvovali su u prvom
{kolskom takmi~enju u Koka-Kola teretani na otvorenom. Takmi~enje je odr`ano u ~etiri disci-
pline, uz podr{ku lokalnog Sportskog saveza, koji je obezbedio odli~ja za pobednike. Srednjo{kol-
ci su se borili za diplomu i medalju u sklekovima, izdr`aju u zgibu, broju ura|enih zgibova i
propadanja ili titulu {ampiona, najboljeg u sve ~etiri discipline. Takmi~enje je okupilo preko 30
|aka, a dodeljeno je 12 medalja u mu{koj i tri u ̀ enskoj kategoriji. Za prvog {ampiona Koka-Kola
aktivne zone u Petrovcu progla{en je \or|e Ru`i}, koji je imao najbolji ukupan rezultat u svim dis-
ciplinama. Nacionalni program besplatnog ve`banja na otvorenom, koji traje od juna do novem-
bra, pored Petrovca na Mlavi, odr`ava se u jo{ dvadeset jednoj op{tini Srbije. M. V.

Veliko Gradi{te - Omladina JA-
ZAS-a Po`arevac je ve} tre}u godi-
nu zaredom organizovala Me|u-
narodni volonterski kamp kroz
program „Mladi su zakon“ Mini-
starstva omladine i sporta Republi-
ke Srbije - ovog puta na Srebrnom
jezeru kod Velikog Gradi{ta. Part-
neri volonterskog kampa su Mladi
istra ìva~i Srbije i op{tina doma}in. 

„[uma [umarum kamp“ je, po-
red doma}ih, okupio i {est volonte-
ra iz inostranstva (Ju`na Koreja,
Ukrajina, [panija, Italija, ^e{ka i
Francuska) koji su bili sme{teni u
naselju Beli bagrem. Volonteri sa-
mi sebi pla}aju put do mesta kam-
pa, bilo da dolaze iz Srbije ili bilo
koje zemlje Sveta, a na kampu ima-
ju obezbe|en sme{taj i hranu, kao i sav
potreban materijal za rad i organizova-
no slobodno vreme. Radilo se {est sati
dnevno svakog dana sem nedelje. Sa vo-
lonterima na kampu su sve vreme bo-
ravili i dva kamp lidera, tako|e volonte-
ri. Kamp lidere za svaki kamp {alju Mla-
di istra`iva~i Srbije, koji dr`e obuke za
te mlade lidere, a i obezbe|uju prijavu
volontera, preko Internacionalnog vo-
lonterskog servisa. 

Volonteri su 13 dana radili na ure|e-
nju „[pica“ dela kopna koji ulazi u Du-
nav sa desne strane nasipa koji razdva-
ja Srebrno jezero i Dunav. Na tom pro-
storu se planira turisti~ki kamp za sle-
de}u godinu, a volonteri su radili na pri-
premi terena i sadnji „sibirske breze“,
kr~ili su teren i uklonili otpad. Volonte-
ri su sami kreirali i kante za otpatke od
starih guma, koje }e biti postavljene u
narednom periodu. Z. V.

Omladina JAZAS-a na Srebrnom jezeru organizovala volontersku akciju

Me|unarodni kamp
„[uma {umarum“

Istra`iva~i van laboratorija
Po`arevac - U „No}i istra`iva~a“ gra-
|ani Po`arevca su prethodne sedmice
na centralnom trgu imali priliku da
prisustvuju interaktivnim prezentaci-
jama, ku}nim eksperimentima, kvizo-
vima, kao i radionicama za najmla|e.
Po`arevac je prvi put uklju~en u pro-
gram „No} istra`iva~a“ koji se u Srbiji
odr`ava u jo{ deset gradova, a u vi{e
od 250 gradova u Evropi.

U programu su u~estvovali ugledni
saradnici i predava~i, a bila je i uklju-
~ena po`areva~ka gimnazija ~iji su
u~enici bili u ulozi istra`iva~a i volon-
tera. Najva`niji cilj projekta „No}i is-
tra`iva~a“ je popularizacija nauke i
motivacija mladih ka istra`ivanju.
Mladi su imali priliku da se upoznaju
sa i nau~e ne{to novo iz arheologije,
lingvistike, antropologije, astrologije. 

Dr Bojan Kening, koordinator Re-
fokus projekta No}i istra`iva~a u Srbi-
ji, rekao je nije cilj samo da se {iroka
populacija zainteresuje ne samo za ba-
vljenje naukom, ve} i da poku{a da je

razume i primeni u svakodnevnom ̀ i-
votu. „Nau~no istra`iva~ki rad zahte-
va odricanje, dosta veliku fokusira-
nost... nau~nici nemaju radno vreme“
zaklju~io rekao je Kening.

U pro{logodi{njoj, jubilarnoj, desetoj

No}i istra ìva~a u~estvovao je 1,1 milion
gra|ana, zajedno sa 18. 000 istra ìva~a u
280 gradova Evrope i sveta. Cilj je da se
mladima priblì i posao istra ìva~a i uka-
`e na sve na~ine na koje nau~nici menja-
ju svet na bolje. Z. V.

NE]U DA BRIGAM, HO]U DA SE IGRAM!
Po`arevac - Organizacija „Prijatelji dece“ u saradnji sa Pred{kolskom ustanovom „Ljubica Vrebalov“, {kolama i drugim organizacijama, u periodu od
3. do 9. oktobra, nizom manifestacija pod sloganom „Ne}u da brigam, ho}u da se igram!“, obele`ava De~iju nedelju. Prvog dana manifestacije mali{ani
su crtali po betonu ispred platoa Centra za kulturu Po`arevac, dok je u Holu ove ustanove postavljena je izlo`ba radova pod nazivom „Svako dete ima
pravo“. Posetioci izlo`bu mogu pogledati do petka, 7. oktobra. Tako|e, korisnici Centra za dnevni boravak dece i omladine ometene u razvoju u sarad-
nji sa ~lanovima Udru`enja 8. dan i u~enicima O[ organizovali su radionicu „Svi treba da znaju {ta drugarstvo zna~i“ u okviru koje su izradili poster sa
porukama prijateljstva. Z. V.

Majstor fotografije u Homolju

Slike i skulpture Zorana Ignjatovi}a u Galeriji savremene umetnosti

No} istra`iva~a u Po`arevcu


